
 
PROTOKÓŁ NR 45/2018 

z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego 
w dniu 27  lipca  2018 roku. 

 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Listą obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Stanisław Kasperski - Przewodniczący RG, 
Mieczysław Drożdżyński - Wójt Gminy Wijewo.  
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie. 
2.  Zaopiniowanie  projektów  uchwał  w  sprawie: 
      1/ zmieniającą uchwałę Nr XLIV/246/2018 RG Wijewo z dnia 21 maja 2018 r. w sprawie  
           uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  
           zamieszkałych na terenie Gminy Wijewo, 
        2/ określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym  
            przedszkolu, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Wijewo, 
        3/ zmieniająca Uchwałę XLIV/243/2018 z dnia 21 maja 2018 r. w sprawie ustalenia   
            szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego  
            wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze,  
            w szkołach  i przedszkolach oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiary  
            rodzin zajęć pedagogów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców        
            zawodowych, 
       4/ przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wijewo na lata 2018 – 2020, 
        5/ porozumienia z Miastem Leszno w zakresie objęcia mieszkańców  Gminy Wijewo opieką  
            i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Lesznie przy  
             ul. Niepodległości 27 c oraz przy ul. Starozamkowej 14 a, 
        6/ ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu, 
        7/ dopłat do taryfowych grup odbiorców usług w zakresie zbiorowego odprowadzania  
            ścieków na terenie Gminy Wijewo 
        8/ dopłat do ścieków przyjmowanych na stacji zlewczej oczyszczalni ścieków w Wijewie,  
        9/ wyrażenia zgody na utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na  
             terenie Gminy Wijewo na 2018 rok, 
       10/ zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
  4.  Sprawy różne.     
  5.  Zapytania i wolne wnioski. 
  6. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Posiedzeniu komisji przewodniczył Radny Pan Radosław Zamiatała – Przewodniczący Komisji  
Budżetowo-Socjalnej. Powitał obecnych na sali radnych oraz zaproszonych gości. Zaproponował 
rozszerzenie porządku obrad o dwie uchwały dotyczące stawek opłaty za nieczystości oraz 
sprzedaży nieruchomości gruntowej co zostało przyjęte bez uwag. Przedstawił proponowany 
porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 
 



Ad. pkt 2. 
 
Ze względu na obecność Prezesa GZK przewodniczący obrad zaproponował omówienie 
w pierwszej kolejności projektów uchwał dotyczących stawek dopłat za odprowadzanie ścieków, na 
co zebrani wyrazili zgodę. 
 
        7/ projekt uchwały w sprawie dopłat do taryfowych grup odbiorców usług w zakresie 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wijewo. 
Projekt przedstawił Prezes GZK Pan Aleksander Poszwiński – wyjaśnił na podstawie czego 
wyliczono  taryfę, którą zatwierdzają Wody Polskie. Wniosek taki został złożony za pośrednictwem 
Wójta. Ze względu na fakt, że spółka dopiero rozpoczyna działalność stawki te zostały 
zatwierdzone na okres skrócony - 18 miesięcy. Do wniosku należy dołączyć szczegółowy budżet – 
koszty, wydatki i dochody. Kosztem  GZK jest podatek, który określony jest na podstawie umowy 
dzierżawy oczyszczalni, przepompowni i sieci kanalizacyjnej i wynosi 2,25 % wartości obiektów 
i urządzeń. Kolejnym kosztem jest czynsz dzierżawny wynoszący 48 000 zł., a podatek 35 000 zł., 
ponadto inne koszty to: wynagrodzenia ok. 22 000 zł. i energia, remonty bieżące, utrzymanie 
obiektów. 
Sumując koszty podzielone przez ilość odebranych ścieków (6 000 m3 miesięcznie) otrzymujemy 
stawkę taryfową, która wynosi 32 zł. /m. Dopłatę obliczono na wysokości 23,20 zł/ m. Wysokość 
dopłaty równoważy się z podatkiem i innymi kosztami. Bez podatku i czynszu dopłata kształtowała 
by się na wysokości 2 zł./m i wówczas GZK zerował by dochody i wydatki.  
Radny Pan Radosław Zamiatała – reasumując dopłata do ścieków dowożonych będzie wynosiła 
14,96 a do ścieków pozostałych 23,20. Dla mieszkańców najważniejsze jest aby obecna stawka za 
ścieki nie uległa podwyższeniu, 
Radna Pani Danuta Leśna – stawka będzie obowiązywała przez 18 miesięcy, czy została 
uwzględniona większa ilość ścieków dostarczanych po podłączeniu Brenna, 
Pan Aleksander Poszwiński – sytuacja ta została uwzględniona w obliczeniach, zwiększy się 
również podatek i dzierżawa za przejętą kanalizację w Brennie, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – podatek jest naliczany zgodnie z obowiązującą ustawą. 
Czynsz dzierżawny jest wysoki i wynika z wytycznych instytucji, które mówią, że musi być równy 
kosztom amortyzacji.  
Pan Aleksander Poszwiński – czynsz ten może ulec zmianie z chwilą zakończenia trwałości 
projektu. Jak zmniejszy się czynsz to zmniejszą się dopłaty. 
Do treści projektu nie wniesiono innych zapytań 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 2 
 
        2/ projekt uchwały w sprawie dopłat do ścieków przyjmowanych na stacji zlewczej 
oczyszczalni ścieków w Wijewie. 
Projekt przedstawił Prezes GZK Pan Aleksander Poszwiński – wyjaśnił, że od stycznia obowiązuje 
nowe prawo wodne, gdzie nie uwzględniono ścieków dowożonych. Ma to być zadanie 
samorządów. Ścieki dowożone muszą być opodatkowane ponieważ ich utylizacja również kosztuje. 
Stawka została opracowana na podstawie kosztów i ilości ścieków dostarczanych bezpośrednio 
(60%) i dowożonych, które  nie są obciążone stawką czynszu i podatku. Wyliczona stawka 
wyniosła 14,96 zł.  
Radna Pani Barbara Górna - Szulc – czy są dowożone ścieki z poza gminy 
Pan Aleksander Poszwiński – projekt uchwały przewiduje dopłaty do ścieków dowożonych z terenu 
gminy. O licencję wystąpiło Leszno, ale czy będą dowozić trudno przewidzieć. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 3 
 
      3/ projekt uchwały w sprawie zmieny uchwały Nr XLIV/246/2018 RG Wijewo z dnia 21 maja 
2018 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wijewo, 



Pani Aneta Bajon – projekt ten dotyczy zmiany przepisów pomocy materialnej dla uczniów z terenu 
gminy Wijewo. Zmiana ustawy dotyczy zmiany brzmienia pkt. 1 wcześniejszej uchwały i nadaje 
mu treść przedstawioną w projekcie uchwały. Dokonuje się rownież usunięcia błędów pisarskich 
które zawierała wcześniejsza uchwała, a które to zapisy zostały zakwestionowane przez nadzór 
wojewody uznając je za nie zgodne z przepisami. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 4 
 
        4/ projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w publicznym przedszkolu, dla którego organem prowadzącym jest Gmina 
Wijewo. 
Pani Aneta Bajon – wyjaśniła, że projekt określa czas trwania pobytu w przedszkolu i wysokość 
opłaty jaką będą ponosić rodzice za pobyt dzieci w przedszkolu w godzinach ponad podstawowy 
wymiar godzin nauczania przedszkolnego tj. powyżej 5 godzin. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – ile wynosi koszt pobytu 5 godzinnego z wyżywieniem, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – pobyt 5 godzinny jest bezpłatny. Stawkę wyżywienia określa 
dyrektor i wynosi ok. 4,50 zł. dziennie. 
Radna Pani Danuta Leśna – zwróciła się z zapytaniem, czy zebrała się grupa popołudniowa, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – w chwili obecnej jest zbyt mała ilość zgłoszeń aby utworzyć 
taką grupę. Mamy projekt dostosowania – powiększenia przedszkola, jest to jednak kwestia 
pozyskania funduszy i znalezienia lokum dla policji. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 5 
 
      5/ projekt uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę XLIV/243/2018 z dnia 21 maja 2018 r. 
w sprawie ustalenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze,  
w szkołach  i przedszkolach oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
pedagogów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – w związku z reformą oświaty i powstaniem Szkoły 
Podstawowej w Brennie nauczyciele będą mieli mniej godzin dlatego postanowiliśmy 
o zachowaniu stanowiska wice dyrektora  z pensum 5 godzinnym. Każda godzina mniej dla 
dyrektora daje możliwość dopełnienia etatu nauczycielom. Ponadto doszło wiele nowych 
obowiązków dla kierownictwa placówki.   
Pani Aneta Bajon – jest to uchwała zmieniająca uchwałę z maja br. gdzie zmniejsza się pensum dla 
kadry kierowniczej w zależności od wielkości placówki i ilości oddziałów zgodnie z przedstawioną 
tabelą.  
Do treści projektu nie wniesiono innych zapytań. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 6 
 
       6/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Wijewo na lata 2018 – 2020. 
Pani Ewelina Wolniczak – Kierownik GOPS poinformowała, że program ten będzie obowiązywał 
przez 3 lata. Opracowany jest na podstawie ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej. 
Zawiera diagnozę socjalno demograficzną, ilość osób korzystających z pomocy i jej przyczyny, 
oraz rolę asystenta rodziny. Rola asystenta polega na pracy w środowisku, jej zadaniem jest 
usprawnienie życia i wzrost zaradności życiowej. Celem tych działań jest zapobieganie  zjawiskom 
odbierania dzieci do rodzin zastępczych lub stworzenie warunków do ich powrotu.  Pobyt dziecka 
w rodzinie zastępczej generuje koszty dla gminy. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 7 
 



        7/ projekt uchwały w sprawie porozumienia z Miastem Leszno w zakresie objęcia 
mieszkańców  Gminy Wijewo opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom 
Samopomocy w Lesznie przy ul. Niepodległości 27 c oraz przy ul. Starozamkowej 14 a, 
Pani Ewelina Wolniczak – Kierownik GOPS – projekt ten został przygotowany z potrzeby chwili.  
Jedna z mieszkanek powinna uczęszczać do takiego ośrodka od września, nie mamy na terenie 
gminy dlatego musimy podpisać porozumienie z jednostka posiadającą takie usługi. Prowadzenie 
takich ośrodków jest zadaniem rządowym. Ośrodek w Lesznie jest dla osób o głębszym 
upośledzeniu a dana osoba ma kontakt z otoczeniem i korzystą tam również z rehabilitacji. 
Radna Pani Dorota Rajman – czy szkoła taka zapewnia koszt dojazdu.  
Pani Ewelina Wodniczak - Dojazd jest organizowany przez placówkę na koszt uczestnika, chyba, 
że osoba posiada niskie dochody i wówczas możemy dofinansować taki dojazd. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 8 
 
        8/ projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu, 
Pani Ewelina Wolniczak – Kierownik GOPS wyjaśniła, że projekt został przygotowany ponieważ 
gmina jest zobowiązana do sprawienia pogrzebu bezdomnym a ustawa o opiece społecznej nie 
przewiduje procedur związanych z pogrzebem. Jest to uchwała na przyszłość być może, że nie 
będzie takiej potrzeby. Projekt przewiduje również, w przypadku gdy zmarłemu przysługuje  
zasiłek z ubezpieczenia społecznego, zwrot kosztów za zorganizowanie pogrzebu. 
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 9 
 
Pani Ewelina Wolniczak – poinformowała, że nie będzie projektu uchwały w sprawie wspólnej 
księgowości. Po trzech naborach na księgową nikt się nie zgłosił. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – księgowość GOPS działa na podstawie wcześniejszego 
porozumienia zawartego pomiędzy urzędem i GOPS. 
 
       9/ projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenia miejsca okazjonalnie 
wykorzystywanego do kąpieli na terenie Gminy Wijewo na 2018 rok, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński –  wyjaśnił, że miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli 
może funkcjonować tylko przez miesiąc. Planujemy, że drugi miesiąc będzie kąpielisko firmowane 
przez GZK, niezbędne są jeszcze do uzupełnienia pewne dokumenty. 
Radna Pani Barbara Górna - Szulc – zaostrzenie przepisów jest spowodowane zapewnieniem 
większego bezpieczeństwa dla kąpiących. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – przedstawił treść pisma  TPD Jelenia Góra                                                                                                                                                                           
 sprawie wyrażenia zgody na dalsze prowadzenie miejsca wykorzystywanego do kąpieli. 
Pani Dorota Mitrus – ustawa przewiduje funkcjonowanie miejsce  wykorzystywanego do kąpieli 
przez 30 dni w roku, nie przewiduje natomiast formy przedłużenia obecnie obowiązującej zgody. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – z braku możliwości przedłużeniu jesteśmy zobowiązani do 
udzielenia odmownej odpowiedzi. Prawo jest nowe i nie posiada żadnych orzeczeń. Podstawą 
działania są tylko zapisy ustawy. 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – co należy spełnić aby było to prawdziwe kąpielisko. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – aby otworzyć kąpielisko  należy uzyskać dodatkowo, poza 
wymogami  niezbędnymi do utworzenia miejsca do kąpieli, pozwolenie wodno prane oraz 
opracować profil wodny. Powstanie takiego kąpieliska należy zgłosić do Wójta do końca roku 
poprzedzającego rok jego funkcjonowania. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 11 
 
       10/ projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – poinformowała, że zmiany w budżecie dotyczą  zwiększenia 
dochodów i wydatków w kwocie 475 600,00 zł. oraz zmiany w wykazie inwestycji do realizacji 
w 2018 r. 



Zmiany dochodów dotyczą: 
W dziale 600 –transport – w § 6300 zwiększa się dochody w kwocie 86 600,00 zł. jako środki 
otrzymane z Sejmiku Województwa Wielkopolskiego na budowę dróg dojazdowych do pól, 
W dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa – w § 0750 zwiększ się dochody w kwocie 20 000,00 zł. 
jako środki pochodzące z umowy dzierżawy z GZK Wijewo, 
W dziale 756 – dochody od osób prawnych i fizycznych  
– rozdział 75615 – zwiększa się  § -310 o kwotę 189 000,00 zł. z tytułu podatku od GZK Wijewo 
- rozdział 75619 – wpływy z różnych rozliczeń – zmniejsza się wydatki w § 0940 o kwotę 
3 005 000,00 zł. i zwiększa dochody w § 0970 o kwotę 3 005 000,00 zł. jako przeniesienie 
pomiędzy paragrafami. 
Zmiany wydatków dotyczą : 
Dział 010 – rolnictwo – rozdział 01010 w § 4300 zwiększa się wydatki o kwotę 400 000,00 zł. jako 
zabezpieczenie dopłat do ścieków, 
Dział 600 – transport - rozdz. 60016 w § 4300 zwiększa się wydatki o 20 000,00 zł. jako środki na 
naprawę mostu, w § 6050 zwiększa się wydatki o kwotę 45 500 zł. jako zabezpieczenie środków na 
przebudowę dróg gminnych, 
W dziale  630 – transport – rozdział 63003 w § 4210 zwiększa się  wydatki w kwocie 4 400,00 zł. 
w celu zachowania prawidłowości w funkcjonowaniu urzędu, 
W § 6050 zwiększa się wydatki w kwocie  1 500,0 zł. na realizację toru rolkowego nad j. Breńskim, 
Dział 710  - działalność usługowa – rozdział 71004 w § 4170 zwiększa się wydatki o 200,00 zł., 
w § 4200 – zmniejsza się wydatki o 200,00 zł. 
Dział 754 – bezpieczeństwo publiczne – rozdział 75405 w § 6170 zwiększa się  wydatki w kwocie 
5 000,00 zł. na zakup ambulansu dla policji w Lesznie, 
Dział 758 – Różne rozliczenia – rozdział 75818 w § 4810  zmniejsza się wydatki o 12 000,00 zł. na 
remont pomników pamięci,  
Dział 852 – pomoc społeczna: 
-rozdział 85215 w § 3110 zmniejszono wydatki o kwotę 465,00 zł. 
- rozdział 85295 w § 31210  zmniejszono wydatki o kwotę 465,00 zł. zł 
zgodnie z wnioskiem kierownika jednostki,  
Dział 855 – rodzina – rozdział 85508 w § 4430 zwiększono wydatki w kwocie 930,00 zł. zgodnie 
z wnioskiem kierownika jednostki, 
Dział 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego- rozdział 92120 w § 4340 zwiększa się 
wydatki o kwotę 10 500,00 zł. jako środki na odnowę pomników pamięci, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy kwota w § 6050 jest kwota brakująca na wykonanie 
planowanych dróg gminnych, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – tak, jest to kwota, która brakuje z przetargu, w związku z 
czym wystąpiliśmy do Marszałka o dodatkową pomoc, otrzymaliśmy ponad 80 tys. z czego 
wystarczy również na remont mostu na Ostrów gdzie wczoraj podpisaliśmy akt notarialny 
służebności dojazdu na Brenno Ostrów co nakłada na nas obowiązek utrzymania odpowiedniego 
stanu technicznego, 
Radna Pani Danuta Leśna – kiedy nastąpi realizacja budowy tych dróg 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – po przeniesieniu pieniędzy czyli po sesji będzie można 
podpisać umowę, 
Radny Pan Józef Pukacki – czy to prawda, że część drogi na Ostrów jest prywatna, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – tak jest to prawda, podpisaliśmy już porozumienie z agencją 
oraz właścicielem prywatnym części drogi. Zostanie dokonany podział geodezyjny i przejęcie przez 
gminę, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy jest możliwe utwardzenie tłuczniem poboczy na najwęższych 
odcinkach, aby można się swobodnie mijać, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – w chwili obecnej nie, ponieważ nie jest to nasz teren. 
Zaproponowaliśmy podział i przejęcie gruntów na szerokości pozwalającej na swobodny przejazd.  
Do treści projektu nie wniesiono poprawek. 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 12 



Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Ad.pkt  4 
 
Radny Pan Henryk Rygusik – ponownie zgłosił wniosek w sprawie zaniżenia jakie powstało na 
drodze za Potrzebowem w miejscu ostatniej naprawy. Ziemia się wymywa, stwierdził, że problem 
musi być pod jezdnią. 
- naprawy wymaga studzienka przy posesji Nr 12, która jest zapadnięta i potrzebuje umocowania. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski  zapoznał zebranych z: 
1/ pismem KBW w sprawie zmiany ilości mandatów w poszczególnych okręgach w wyborach do 
powiatu wynikający ze zmiany ilości mieszkańców, 
2/ unieważnieniem uchwały w sprawie opłaty targowej ze względu na fakt, że w głosowaniu 
uczestniczyła osoba, która była wymieniona jako inkasent. Osoba której interes prawny jest zawarty 
w treści uchwały nie powinna uczestniczyć w głosowaniu. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – RIO oraz nadzór wojewody zwrócił się o informację 
w sprawie głosowania nad w/w uchwałą, czy inkasent wymieniony w uchwale będący radnym 
uczestniczył w głosowaniu. 
3/ do RG wpłynęło pismo P. Marii Wolnik w sprawie zmiany decyzji administracyjnej dotyczącej 
przydziału mieszkania socjalnego. Wnioskodawczyni prosi o przedłużenie umowy na czas aż syn 
skończy szkołę aby nie musiał zmieniać środowiska, a podjęte próby wynajęcia innego lokum nie 
powiodły się. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – musimy działać zgodnie z prawem. Gmina okazuje dobrą 
wolę pomimo, ze mamy obowiązek zapewnienia lokum w przypadku nieszczęśliwego wypadku. 
Wynajmująca zgłosiła, że osiąga wyższy dochód, który nie kwalifikuje ją do korzystania z lokalu 
socjalnego wobec czego otrzymała wypowiedzenie umowy. Co miesiąc otrzymuje przypomnienie  
i obciążenie finansowe za bezumowne korzystania z lokalu. Z chwilą zapotrzebowania na to 
mieszkanie przez gminę będzie musiała się wyprowadzić. Do tej pory może tam zamieszkiwać. 
Wypowiedzenie to nie nasza zła wola ale wymóg ustawowy. 
Radna Pani Barbara Górna -Szulc – stwierdziła, że lokator zapewni utrzymanie mieszkania 
w lepszym stanie aniżeli stałoby puste. 
4/ odpowiedz Ministerstwa Administracji w sprawie opinii do odznaki gminnej. Komisja 
Heraldyczna przy Ministrze S[praw Wewnętrznych i Administracji uznała, że odznaka gminna nie 
odpowiada obowiązującym normom. 
Przedstawił historię powstania herbu oraz odznaki. Komisja heraldyczna opiniowała projekt herbu 
i był zgodny, umotywowany historycznie, niestety nie można odnaleźć tego dokumentu. 
Zdecydowano o pozostawieniu sprawy ustalenia nowego odznaczenia do nowej kadencji. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – przez 18 lat wydano wiele odznaczeń. Dziś okazuje się, że jest 
niezgodny z przepisami ustawy o odznakach i mundurach. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wynika z tego, ze mamy herb obowiązujący ale nie 
spełniający wymogów. Nie może być jednak elementem odznaki. Jeśli zmieniły się zasady 
tworzenia herbów to należy to zmienić, należy go dostosować do obowiązujących norm. 
5/ w związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym należy opracować nowy statut, który 
będzie zawierał miedzy innymi obowiązek nagrywania sesji. WOKISS opracował wzór takiego 
statutu. Wstępną wersję ma opracować radca. Każdy otrzyma jego projekt do zapoznania i będzie 
mógł wnieść swoje uwagi. 
Radna Pani Dorota Rajman – mieszkanka Wijewa sugerowała, że spółka wodna z Wijewa 
wyczyściła  rów w Brennie, w zamian miał być wyczyszczony rów z  Kępiny. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdzyński – ustalenia takie były, Spółka chciała aby wyczyścić przepust 
podziemny. Spółka wskazała firmę specjalistyczną. Urząd musi przeprowadzić całą procedurę jak 
się zakończy to prace zostaną rozpoczęte. Poza tym rolnicy z Brenna wpłacili odpowiednie składki 
z tytułu wyczyszczenia tego cieku. 
Radny Pan  Radosław  Wojcieszyk – czy jest możliwość odmalowania przejścia dla pieszych na 
ul. Wschowskiej, 
- studzienki na ul. Leszczyńskiej przy posesji Nr 36 są obniżone studzienki, należałoby je podnieść, 



-  droga przy posesji Nr 21 na ul. Leszczyńskiej jest nierówna, 
Radny Pan Henryk Rygusik – wnioskował o wykoszenie rowu na granicy ze Sławą od strony 
Potrzebowa dla poprawienia widoczności i estetyki, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – czy na ul. Kargowskiej będą malowane pasy na 
jezdni. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – światła na ul. Powstańców nie działają prawidłowo są problemy  
z przejazdem. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdzyński -  czy będą pasy na ul. Kargowskiej nie jestem zorientowany 
czy projekt przewiduje, 
Światła zostały już naprawione, w tym tygodniu powinni zrobić poszerzenie i będzie przejazd. 
1/ Została wyceniona naprawa pomników, przy ul. Piaski zostanie wyłożony marmurem 
i wyszlifowany, na ul. Powstańców ma być wyczyszczony, 
2/  poinformował o powołanej komisji ds. Powstańców z terenu gminy. W pracach komisji 
uczestniczył Starosta Pan Jarosław Wawrzyniak. Ustaliliśmy ok. 150 nazwisk. Obecnie są 
weryfikowane dane. Z okazji 100 lecia chcielibyśmy postawić słupy graniczne, które stały na 
terenie gminy w Radomyślu i Zaborówcu. 
3/ wspólnie z Skarbnik byliśmy podpisać umowę na finansowanie budowy kanalizacji 
w Potrzebowie. Jako jedna z 8 jednostek otrzymaliśmy 85 % dofinansowanie. 
4/ przeprowadzono przetarg na realizację dróg gminnych, rozpoczęto prace na ul. Wczasowej, gdzie 
zostanie poszerzony pas jezdny o metr, 
5/ wojewoda wydał decyzję środowiskową zezwalającą na rozpoczęcie przebudowy drogi 305, 
Radny Pan Józef Pukacki – czy projekt przewiduje przebudowę mostu, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – projekt przewiduje przebudowę ale w jaki sposób nie mam 
wiedzy. Ważna rzeczą jest obecnie naprawa mostu na Ostrów. Zabezpieczenie boków.  
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – uważam, że stan mostu jest spowodowany utrzymującym się 
długo wysokim poziomem wody, remontu wymaga również chodnik, który jest nierówny, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – chodniki na terenie gminy też mamy do wymiany, chodnik na 
Niwkę jest w strasznym stanie, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – co z chodnikiem na ul. Zachodniej, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – widzę potrzebę chodnika na ul. Zachodniej, będziemy robić w 
zależności od możliwości gruntowych nie koniecznie taki szeroki jak obecny, 
Radny Pan Józef Pukacki – czy jest prawda, że na ul. Powstańcow Wlkp na odcinku od Kościoła 
będzie zmiana organizacji ruchu – droga jednokierunkowa, 
- czy na ul. Powstańców będzie chodnik po drugiej stronie, 
Wójt – nie ma takich planów, rozważamy zamknięcie tej drogi do ruchu samochodów ciężarowych 
poza zaopatrzeniem, które musi dojechać. W najbliższych latach musimy pomyśleć o ul. Okrężnej 
aby wzmocnić dywanik zanim nie będzie całkiem zniszczony, 
- jeśli jest droga z ciągiem pieszo rowerowym to po drugiej stronie są tylko utwardzone wjazdy. 
Chodnik po drugiej stronie będzie tylko tam, gdzie był dotychczas. 
 
Ad. pkt.  5 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski zaprosił wszystkich na zawody wędkarskie, które 
odbędą się w najbliższą niedzielę w Brennie. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek posiedzenia został wyczerpany, podziękował za 
udział i zakończył obrady. 
 
 
 
 
 


